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Zápis z jednání PS pro zdravotně sociální pomezí 22.9.2022 

 

Jednání PS pro zdravotně sociální pomezí proběhlo on-line. 

ON-LINE: Jitka Reineltová, Michaela Čadková Svejkovská, Zdeňka Faltýnková, Alena 

Kejzarová, Taťána Klíčová, Kotka Kolmanová, Jiřina Landová, Zdeňka Michálková, 

Martin Novák, Marta Pečeňová, Štěpánka Pokorná, Tereza Rejzková, Blanka Rubínová, 

Šárka Slavíková, Petra Suchá, Kateřina Valachová 

 

Zástupci ON-LINE: Daniela Jeníčková (zástup Martina Smolíková), Jaromír Lán 

(zástupce Ilívie Lánová) 

 

Jitka Reineltová vedoucí pracovní skupiny pro zdravotně sociální pomezí, přivítala 

všechny účastníky.  

Dále informovala o: 

• o neschváleném usnesení analýzy potřeb, která měla sloužit pro změnu zákonu o 

dlouhodobé péči. 

• o zasedání mezirezortní skupině pro zdravotně sociální pomezí, kde jsou 

zástupci z MZ, MPSV, a zástupci pacientů (Jitka Reineltová a Šárka Slavíková) 

k řešení dlouhodobé péče 

• na zasedání Pacientské rady vznikl požadavek na vznik nové pracovní skupiny 

pro Prevenci 

 

Cíl dnešního setkání je definice priorit pracovní skupiny pro zdravotně sociální 

pomezí a rozdělení práce, která povede k uskutečnění naplnění cílů 

1) Dlouhodobá péče, která bude závislá na jednání mezirezortní skupině a jejího 

vývoje (průběžný dlouhodobí úkol) 

2) Posudkové lékařství a posuzování příspěvků na péči, důchody (Informace MPSV 

o úvaze otevření metodiky, navázání diskuze se zástupci MPSV pozvat je na 

zasedání PS dle jednotlivých gescí, které budou potřeba připomínkovat) 

3) Valorizace příspěvků na péči a dostupnost pomůcek  

Šárka Slavíková informovala o mimořádném zasedání Pacientské rady se zástupci 

MPSV k zdravotně sociálnímu pomezí, jehož termín nyní řeší OPP. 
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Jitka Reileltová otevřela diskuzi k předloženým prioritám: 

Paní Faltýnková 

- Souhlasí s nastavením priorit 

- Podpoření jednotlivých témat rozesláním dotazníků hlavně 

- Snaha o propojení zdravotně sociálních služeb 

- Oblast kvalitního dožití, podpora menších pobytových služeb 

Paní Michálková 

- Souhlasí s nastavením priorit 

- Posuzování příspěvků na péči - vrácení k systému posuzování s více potřebami, 

nyní jich je 10 je to nedostačující 

- Ideální nastavit jako valorizaci důchodů, která by se automaticky zvyšovala  

Paní Valachová 

- Souhlasí s nastavením priorit 

- Legislativní plán prací byl zveřejněn plán pouze na rok na 2022 bez delšího 

výhledu 

- Formulace doporučení k mimořádnému zasedání PR 

- Informace o přijetí usnesení na PR ke zdražování zdravotních pomůcek a 

sociálních služeb 

 

Paní Landová 

- Souhlasí s nastavením priorit 

- Obrovský problém je dlouhodobá pobytová péče, kde není poskytována 

adekvátní péče 

- Aktuálním problémem je nyní zdražování 

Paní Suchá 

- Souhlasí s nastavením priorit 

- Finanční tíseň pacientů 

Paní Lánová (zástupkyně p.Lána) 

- Souhlasí s nastavením priorit 

- Zvýšené náhrady s užíváním kompenzačních pomůcek není specifikované co je 

co není, jak by měla být využívána. Uvedla příklad na madle do koupelny, které 

není uznané jako kompenzační pomůcka, a přitom to je pomůcka, která slouží 

k ulehčení života 
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Paní Reineltová  

- Bílý program vnímané jako prioritní a měl by se vrátit do úhrad, ale to je již 

v usnesení, které odsouhlasila Pacientská rada na zasedání a bude to předáno 

panu ministrovi. 

Paní Rubínová 

- Souhlasí s nastavením priorit 

- důležitým problémem příspěvky na péči, z pohledu pro celiakii 

Paní Michálková 

- Pobytové služby změna náhledu na to, co je malý ústav nyní je definován do 120 

lůžek? 

- Možnost odejít do ústavu spolu rodiče s dětmi 

 

Paní Reineltová shrnula dnešní jednání. 

Návrh na krátké usnesení, na vnímání zdražení soc. služeb, které je nyní nepřijatelné a 

po odsouhlasení Pacientskou radou by bylo předloženo ministrovi a dále projednáno na 

mimořádném zasedání Pacientské rady s ministry. 

Zaslání sdílený dokument k připomínkám stanovených priorit a rozdělení práce (zařídí 

Kristýna z OPP) 

 

Otevřená debata k posuzování příspěvků na péči, posuzování invalidních důchodů a 

možnosti vrácení se zpět do života po onkologických onemocněních do které se zapojila 

většina členů pracovní skupiny. 

 

Na závěr jednání Jitka Reineltová poděkovala všem členům na podnětném jednání. 

Návrh na termín dalšího setkání pracovní skupiny bude stanoven po mimořádném 

zasedání Pacientské rady s ministry MZ a MPSV. Zároveň vznikl návrh na 

místopředsedkyni této pracovní skupiny a to paní Šárku Slavíkovou, její nominace bude 

odhlasovaná Pacientskou radou. 

 


